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Protokół Nr BRM.0012.3.2.2021 

posiedzenia Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia  

i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Olecku 

odbytego w dniu 22 lutego 2021 roku. 
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Na stan 6 członków komisji w posiedzeniu udział wzięło 6 (w tym  

4 członków w trybie zdalnym)  – lista obecności w załączeniu. 

Posiedzeniu przewodniczyła Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz. 

Protokołowała referent Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego w Olecku – 

Sylwia Barszczewska. 
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W posiedzeniu udział wzięli: 

 Burmistrz Olecka – Karol Sobczak, 

 Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch, 

 Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski, 

 Skarbnik Gminy – Irena Osmycka, 

 Kierownik Wydziału Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa – Ewa Zalewska-

Drozd, 

 Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Przemysław 

Drozd, 

 Zastępca Kierownika Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – 

Jadwiga Żychowska, 

 Wiceprezes Unii Miasteczek Polskich – Grzegorz Kłoczko, 

 Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Olecku – Katarzyna Dryl-Nerkowska, 

 Naczelna Pielęgniarka „OLMEDICA” W Olecku – Katarzyna Sapieżko, 

 Pielęgniarka Epidemiologiczna „OLMEDICA” w Olecku – Grażyna Fiertek, 

 Przedstawiciel lokalnej prasy – Zbigniew Malinowski, 

 Przedstawiciel lokalnego portalu internetowego – Dariusz Josiewicz. 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

przywitała przybyłych na posiedzenie komisji i przedstawiła proponowany porządek 

posiedzenia:  

1. Pandemia na terenie powiatu za 2020 rok. 

2. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

3. Sprawy wniesione.  

4. Wnioski Komisji. 

 

Komisja jednogłośnie przyjęła porządek obrad. 

Do punktu 1 – Pandemia na terenie powiatu za 2020 rok. 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 



3 

 

poinformowała, iż ze Starostwa Powiatowego w Olecku wpłynęły informacje przedstawiane 

podczas posiedzeń Powiatowego Zespołu Zarządzania Kryzysowego w 2020 r. – w załączeniu 

do protokołu. Poprosiła o zabranie głosu członka komisji radnego Wojciecha Leonarczyka, 

gdyż był pomysłodawcą tego tematu. Chciałaby się dowiedzieć w jaki sposób gmina była 

przygotowana na pandemię. 

Członek Komisji – Wojciech Leonarczyk 

powiedział, że powstał pewien zamęt dotyczący informacji o pandemii, szczególnie na 

niektórych portalach internetowych. Za pomocą wskaźników mieszkańcy są informowani o 

dynamice pandemii. Wskaźniki są dla niego niezrozumiałe. 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

odpowiedział, że nikt nie był przygotowany, gdyż nikt się nie spodziewał pandemii. Urząd 

działał na bieżąco zgodnie z wytycznymi rządu. 

Kierownik Wydziału Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa – Ewa Zalewska-Drozd 

przedstawiła informację o działaniach podjętych w Urzędzie Miejskim w Olecku oraz 

jednostkach organizacyjnych w celu przeciwdziałania rozprzestrzeniania COVID-19 – w 

załączeniu do protokołu. 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

zapytała, czy na zakup maseczek były wystawione faktury. 

Kierownik Wydziału Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa – Ewa Zalewska-Drozd 

odpowiedziała, że na zakup 3000 szt. maseczek jest faktura. Natomiast na maseczki, które 

zostały dostarczone dla mieszkańców Gminy Olecko, został zakupiony materiał i dzięki grupie 

osób z „Zaszyci w domu” zostały one uszyte i dostarczone przez żołnierzy Wojsk Obrony 

Terytorialnej. 

Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Olecku – Katarzyna Dryl-Nerkowska 

przedstawiła następujące informację: 

 pracownicy Powiatowej Inspekcji Sanitarnej w Olecku nawiązali ścisłą współpracę z 

Warmińsko-Mazurskim Oddziałem Straży Granicznej, Komendą Powiatową Policji w 

Olecku, Jednostkami Wojsk Obrony Terytorialnej, Ośrodkami Pomocy Społecznej, 

Szpitalem „OLMEDICA” W Olecku i innymi szpitalami na terenie województwa, a 
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także ratownictwem medycznym, podmiotami podstawowej opieki zdrowotnej, 

domami pomocy społecznej i innymi instytucjami; 

 ocena sytuacji pandemicznej oparta jest na analizie danych zgromadzonych w 

rejestrach na podstawie przeprowadzonych wywiadów epidemiologicznych: 

 w ubiegłym roku zgłoszono 1467 zgłoszeń zachorowań na choroby zakaźne, z 

czego największy odsetek stanowiły przypadki SARS-CoV-2; 

 pierwsze podejrzenie zachorowania w powiecie oleckim miało miejsce w 

lutym 2020 roku, jednak po wykonaniu badań diagnostycznych u 

podejrzanego o zachorowanie wykluczono COVID-19; 

 w marcu 2020 r. na terenie powiatu wykryto pierwsze dwa zachorowania 

COVID-19; 

 kolejne zdiagnozowane przypadki na terenie powiatu oleckiego pojawiły się 

dopiero we wrześniu; 

 w kwietniu 2020 r. odnotowano pierwszy zgon; 

 do końca roku 2020 w Powiecie Oleckim zarejestrowano 1300 pozytywnych 

zachorowań na COVID-19; 

 zachorowalność wyniosła 3817,9 na 100 tyś. mieszkańców; 

 do końca 2020 r. na terenie powiatu doszło do 27 zgonów w związku z 

COVID-19, w tym 24 zgony w grupie wiekowej powyżej 60 r.ż.; 

 przeprowadzono ponad 6.500 wywiadów epidemiologicznych, kwarantannę 

nałożono na ponad 5.500 osób, w tym zostało wydanych 855 decyzji, zlecono 

ponad 1000 badań w kierunku SARS-CoV-2; 

 placówki oświatowe pracowały w systemie hybrydowym bądź zdalnym, 

zostało wydanych 30 opinii (1 na żłobek, 11 na przedszkola ORAZ 18 na szkoły 

i inne placówki); 

 dyrektorzy placówek oświatowych wprowadzili wewnętrzne regulaminy 

dotyczące funkcjonowania w zakresie organizacji zajęć w szkole, dezynfekcji 

pomieszczeń, gastronomii oraz postępowań w przypadku podejrzenia 

zakażenia u pracownika; 

 na chwilę obecną odnotowano 1442 przypadki zachorowania, w tym 52 

zgony. 
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Członek Komisji – Wojciech Leonarczyk 

zapytał, czy były przeprowadzone badania przesiewowe. Jeśli nie to zaproponował 

przeprowadzenie badań na określonej grupie mieszkańców gminy, gdyż może się okazać, że 

została osiągnięta tzw. odporność stadna. Uważa, że szczyt zachorowalności przypadł na 

październik ubiegłego roku. 

Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Olecku – Katarzyna Dryl-Nerkowska 

odpowiedziała, że organizatorem badań przesiewowych nie może być powiatowa jednostka, 

gdyż organizowane są one przez Ministerstwo Zdrowia. Badania przesiewowe były 

przeprowadzone wśród grup nauczycieli, odsetek osób dodatnich wyniósł 2%. W tygodniu 

poprzedzającym posiedzenie komisji były przeprowadzone badania przesiewowe wśród 

opiekunów przedszkoli – wyniki zostaną opublikowane na stronie internetowej PPIS w 

Olecku. Szczyt zachorowań w Powiecie Oleckim był na przełomie listopada i grudnia 

ubiegłego roku. Obecnie odnotowuje się pojedyncze przypadki. 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

podziękował za współpracę przez ostatni rok. 

Naczelna Pielęgniarka „OLMEDICA” W Olecku – Katarzyna Sapieżko 

przedstawiła następujące informację: 

 szpital nawiązał współpracę z przedstawicielami Ministerstwa Zdrowia, 

przedstawicielami Narodowego Funduszu Zdrowia w Olsztynie, Urzędem 

Wojewódzkim w Olsztynie, szczególnie z Wydziałem Bezpieczeństwa i Zarządzania 

Kryzysowego; 

 zostały wprowadzone nowe zasady organizacji związane z funkcjonowaniem szpitala, 

została wprowadzona kwalifikacja pacjenta na Izbie Przyjęć, ankiety 

epidemiologiczne; 

 od maja ubiegłego roku funkcjonuje punkt wymazowy. W okresie od maja do grudnia 

2020 r. pobrano 2128 wymazów, od stycznia do połowy lutego 348; 

 wykonano 191 testów antygenowych w okresie od listopada do końca grudnia 2020 

r.; 

 od stycznia do 15 lutego br. wykonano 113 testów antygenowych; 

 szpital od 6 listopada 2020 r. został całkowicie przekształcony w szpital udzielający 

świadczenia pacjentom z rozpoznanym zakażeniem COVID-19, w związku z tym: 
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 utworzono 84 łóżka, w tym 3 łóżka respiratorowe; 

 od 29 grudnia zostały dodatkowo utworzone 3 łóżka respiratorowe; 

 w Izbie Przyjęć utrzymywane są 4 łóżka diagnostyczne; 

 w okresie od 6 listopada do 31 grudnia 2020 r. hospitalizowano 236 

pacjentów, w tym 68 z Powiatu Oleckiego; 

 w chwili obecnej przebywa 27 pacjentów, w tym 7 z Powiatu Oleckiego. 

 „OLMEDICA” utworzyła dwa punkty szczepień - w szpitalu oraz w Świętajnie; 

 od 4 do 19 stycznia br. podano 940 dawek szczepionki, w grupie „0” otrzymało je 270 

osób. W grupie populacyjnej 70+ w obu punktach szczepień dwie dawki otrzymało 60 

osób oraz 180 pierwszą dawkę. Spółka rozpoczęła też szczepienia nauczycieli. W 

ubiegłym tygodniu pierwszą dawkę szczepionki otrzymało 100 osób, a w tym 

tygodniu, od 22 lutego, zaszczepionych zostanie kolejnych 200 nauczycieli. 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

zapytała u ilu osób wystąpiły powikłania poszczepienne oraz ile osób zmarło po szczepieniu. 

Naczelna Pielęgniarka „OLMEDICA” W Olecku – Katarzyna Sapieżko 

odpowiedziała, że nie posiada informacji, aby jakaś osoba po szczepieniu zmarła.  Dodała, że 

to do tej pory został zgłoszony jeden przypadek niepożądanego odczynu poszczepiennego i 

wystąpił on wśród personelu medycznego. 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

zapytała, czy szczepionki zostały przebadane w Polsce. 

Naczelna Pielęgniarka „OLMEDICA” W Olecku – Katarzyna Sapieżko 

odpowiedziała, że szczepionki, które trafiają do szpitala pochodzą z Agencji Rezerw 

Materiałowych. Punkt szczepień nie otrzymuje certyfikatów wraz z dostawą szczepionek. 

Członek Komisji – Alicja Stefanowska 

zapytała, czy osoba zgłaszająca się na szczepienie zostaje informowana o możliwości 

wystąpienia niepożądanych odczynów poszczepiennych  oraz czy prawdą jest, że pacjent 

podpisuje oświadczenie, iż bierze na siebie odpowiedzialność za ewentualne skutki 

poszczepienne. 

Naczelna Pielęgniarka „OLMEDICA” W Olecku – Katarzyna Sapieżko 
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odpowiedziała, że pacjent zgłaszający się na szczepienie wypełnia ankietę stworzoną przez 

Ministerstwo Zdrowia, następnie jest poddawany badaniu kwalifikacyjnemu przez lekarza, 

przez pielęgniarkę jest informowany o możliwych odczynach poszczepiennych oraz 

otrzymuje ulotkę informacyjną, która szczegółowo opisuje działanie szczepionki. Każdy 

pacjent jest informowany, iż ma prawo zgłosić wystąpienie niepożądanego odczynu 

poszczepiennego. 

Członek Komisji – Alicja Stefanowska 

zapytała jak wygląda kwalifikacja lekarska do szczepienia oraz czy istnieje punkt pomocy w 

przypadku wystąpienia wstrząsu anafilaktycznego. 

Naczelna Pielęgniarka „OLMEDICA” W Olecku – Katarzyna Sapieżko 

odpowiedziała, że kwalifikacje przeprowadzają lekarze posiadający specjalizację z medycyny 

rodzinnej. Kwalifikacja zostaje przeprowadzona w kilku etapach. Zostaje wypełniona ankieta, 

przeprowadzony zostaje szczegółowy wywiad dotyczący obecnego stanu zdrowia jak też 

przebytych chorób, przyjmowane leki oraz przeprowadza się bezpośrednie badanie lekarskie. 

Szpital posiada odpowiednie zaplecze do udzielania pierwszej pomocy pacjentom, w 

przypadku wystąpienia wstrząsu anafilaktycznego. 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

poinformowana o rezolucji Rady Europy, która mówi o tym, że szczepienia na COVID-19 nie 

mogą być obowiązkowe i nikt nie może być politycznie, społecznie czy w jakikolwiek inny 

sposób naciskany czy przymuszany do szczepienia, ani dyskryminowany z powodu braku 

szczepień. 

Naczelna Pielęgniarka „OLMEDICA” W Olecku – Katarzyna Sapieżko 

dodała, iż na szczepienia są zapisywane wyłącznie osoby, które dobrowolnie się zgłaszają. 

Innych pytań, ani uwag nie zgłaszano. 

Na tym punkt zakończono. 
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Do punktu 2 – Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej.  

a) projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przystąpienia do Unii Miasteczek 

Polskich z siedzibą w Kazimierzu Dolnym 

Wiceprezes Unii Miasteczek Polskich – Grzegorz Kłoczko 

zabrał głos odnośnie przedstawionego projektu uchwały. Powiedział, że Unia Miasteczek 

Polskich chce być aktywnym podmiotem i realizować działania wobec członków. Wyraził 

chęć pełnienia funkcji przedstawiciela Gminy Olecko w UMP i jednocześnie zobowiązał się do 

wykonywania funkcji według następujących zasad: 

 w pracach i głosowaniach Zarządu i Walnego Zgromadzenia UMP zajmować 

stanowisko uzgodnione z organami Gminy Olecko; 

 składać każdorazowo pisemną informację po udziale w pracach organów UMP w 

zakresie podjętych aktywności i głosowań; 

 udział w posiedzeniach organów UMP realizować na własny koszt, bez angażowania 

środków Gminy. 

Zachęcił również do udziału w posiedzeniach UMP Burmistrza Olecka i innych 

zainteresowanych osób. 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch  

szczegółowo omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Pytań, ani uwag nie zgłaszano. 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie przystąpienia do Unii Miasteczek Polskich z siedzibą w Kazimierzu Dolnym. 

b) projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie reprezentowania Gminy Olecko w 

Zgromadzeniu Związku Międzygminnego „Gospodarka Komunalna” oraz prawa 

kumulacji głosów 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski  

szczegółowo omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Pytań, ani uwag nie zgłaszano. 
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Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie reprezentowania Gminy Olecko w Zgromadzeniu Związku Międzygminnego 

„Gospodarka Komunalna” oraz prawa kumulacji głosów. 

c) projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Olecko na lata 2021-2025 

Zastępca Kierownika Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Jadwiga 

Żychowska 

szczegółowo omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem wskazując autopoprawkę. 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

zapytała, czy planowane są sprzedaże budynków komunalnych. 

Zastępca Kierownika Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Jadwiga 

Żychowska 

odpowiedziała, że planowana jest sprzedaż 8 mieszkań. W poprzednim roku zostało 

sprzedanych 6 lokali. Do wykwaterowania i sprzedaży jest budynek na ul. Młynowej 9 z 

powodu złego stanu technicznego. Nakłady finansowe potrzebne do przeprowadzenia 

kapitalnego remontu są niewspółmierne do ilości lokali znajdujących się w tym budynku. 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

zapytała, czy walące się budynki na ul. Kolejowej też są przeznaczone na sprzedaż. 

Zastępca Kierownika Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Jadwiga 

Żychowska 

odpowiedziała, że jest to budynek Wspólnoty Mieszkaniowej. Aby móc wyremontować ten 

budynek potrzebne jest wsparcie wspólnoty. 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

dodał, że planowana sprzedaż 8 lokali jest związana z uprawnieniem najemców do 

wykupienia lokalu komunalnego z bonifikatą. Sprzedaż w drodze przetargu jest planowana 

tylko na budynek przy ul. Młynowej 9. Ponadto ten budynek jest wyłączony ze sprzedaży ze 

względu na stan techniczny. 
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Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

zapytała, czy Towarzystwo Budownictwa Społecznego Sp. z o.o. mogłoby wyremontować ten 

budynek, aby w dalszym ciągu znajdowały się tam lokale socjalne. 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

odpowiedział, że nie można takich zadań powierzyć spółce. Lokale socjalne to obowiązek 

gminy. Mieszkania spółki są wyłączone z zasobu mieszkaniowego gminy. 

Innych pytań, ani uwag nie zgłaszano. 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 5 członków komisji), uwzględniając autopoprawkę Burmistrza,  

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Olecko na lata 

2021-2025. 

d) projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Olecko na 2021 rok 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

szczegółowo omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

zapytała czy darowizna została wpłacona przez ten sam podmiot co w zeszłym miesiącu. 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

odpowiedziała, że ktoś inny. 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

poprosiła o kserokopię potwierdzenia wpłaty darowizny na rzecz gminy. Zapytała, na jakie 

wyposażenie zostaną przeznaczone środki w dz. 926. 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

odpowiedziała, że kwota w wysokości 59.409,89 zł została odzyskana dzięki tarczy 2:0 po 

złożeniu przez Miejski Ośrodek Spustu i Rekreacji w Olecku wniosku do Zakładu Ubezpieczeń 

Społecznych. Środki zostaną rozdysponowane m.in. na wyposażenie podstawowe 

ratowników na plaży „Szyjka” w wysokości ok. 10.000,00 zł, materiały informacyjne, 

promocyjne dla Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w wysokości 5.000,00 zł, wykonanie 
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strony internetowej spełniającej wymagania ustawy o dostępności wraz z panelem 

rezerwacji internetowej obiektów MOSiR w wysokości 15.000,00 zł, Mistrzostwa Polski w 

siatkówce kobiet w wysokości 8.000,00 zł, turniej tańca towarzyskiego w wysokości 6.000,00 

zł,  mityng lekkoatletyczny 5.489,00 zł oraz wsparcie Mistrzostw Okręgu w Motocrossie. 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

powiedziała, że martwi ją sytuacja, iż bezpieczeństwo mieszkańców jest na szarym końcu, a 

prym wiedzie organizowanie imprez. Poprosiła o przygotowanie wykazu imiennego 

ratowników, którzy zostali wyszkoleni w zeszłym roku i ilu z nich zdało egzamin.  

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

odpowiedział, iż taka informacja zostanie przedstawiona, jednak bez udostępniania danych 

osobowych ze względu na obowiązujące przepisy RODO. Odniósł się do stwierdzenia, iż nie 

dba o bezpieczeństwo mieszkańców. Uważa, iż jest to daleko idący zarzut, nie mający 

potwierdzenia. Po dogłębnej analizie przeprowadzonej wspólnie z MOSiR, uznano, iż 

wydłużenie sezonu kąpielowego na gminnych plażach w okresie od 1 czerwca do 30 września 

nie znajduje uzasadnienia. W okresie od 1 do 25 czerwca oraz od 1 do 30 września dzieci i 

młodzież w godzinach pracy ratowników mają obowiązek uczestniczyć w zajęciach szkolnych. 

Na wniosek komisji został ujednolicony sezon kąpielowy na obu plażach gminnych  w 

terminach od 20 czerwca do 31 sierpnia. 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

odpowiedziała, że okres urlopowy nie zamyka się tylko w dwóch miesiącach letnich. Jest 

dużo turystów jeszcze we wrześniu w związku z czym kąpieliska powinny być zabezpieczone 

przez ratowników. 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

dodała, że zarówno sport, rekreacja, kultura i turystyka mają duże znaczenie gospodarcze i 

stanowią bardzo ważny element rozwoju gminy. W budżecie nie zostały zabezpieczone 

środki na wydarzenia kulturalne, które odbywały się każdego roku m.in. maratony kresowe, 

mistrzostwa w siatkówce, turniej tańca towarzyskiego. 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 
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przypomniał, iż ratownicy w zeszłym roku otrzymali dodatkowe wynagrodzenie na koniec 

sezonu. 

Innych pytań, ani uwag nie zgłaszano. 

Opinia Komisji: 

Komisja, przy 5 głosach za i 1 głosie wstrzymującym się, pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Olecko na 2021 rok. 

e) projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko 

na lata 2021-2032 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

szczegółowo omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Pytań, ani uwag nie zgłaszano. 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2021-2032. 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

wspomniał, iż na sesji zostaną wniesione przez Burmistrza projekty uchwał oraz stanowisko. 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Przemysław Drozd 

powiedział, że uchwała w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać 

przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie 

ochrony przed bezdomnymi zwierzętami, prowadzenia schronisk dla bezdomnych zwierząt, a 

także grzebowisk i spalarni zwłok zwierzęcych i ich części na terenie Gminy Olecko, która 

została podjęta w styczniu wymaga uchylenia zapisów w załącznikach dotyczących 

wymaganych dokumentów.  

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

dodał, że dokumenty, które były zawarte w uchwale mogą być potraktowane jako 

przekroczenie uprawnień Rady Miejskiej. Dokumenty potwierdzające spełnienie wymagań 

przez przedsiębiorcę będą weryfikowane na etapie postępowania administracyjnego.  



13 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Przemysław Drozd 

poinformował, iż kolejny projekt uchwały będzie dotyczyć powierzenia zadań własnych 

Gminy Olecko dla Towarzystwa Budownictwa Społecznego w Olecku m.in. utrzymanie 

zieleni, zarządzanie zasobem mieszkaniowym gminy, utrzymanie i zarządzanie cmentarzy 

komunalnych, szalety publiczne oraz zbieranie odpadów niebezpiecznych. 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

zapytała dlaczego zostało wycięte drzewo przy budynku Urzędu Miejskiego. 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Przemysław Drozd 

odpowiedział, że świerk ma dosyć płytki system korzeniowy, który zaczął uszkadzać 

fundamenty budynku oraz chodnik. Na wiosnę zostaną usunięte korzenia oraz zostanie 

poprawiona nawierzchnia chodnika. 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

dodał, że zostaną odsadzone 2 brzozy. 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

wspomniała, iż cmentarz ewangelicki jest wielkim wysypiskiem śmieci oraz bardzo dużo osób 

wyprowadza tam swoje czworonogi. 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

odpowiedział, że zna problem. 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

zaproponowała, aby wywiesić tabliczkę z napisem zakaz wyprowadzania psów. 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Przemysław Drozd 

odpowiedział, że takie tabliczki według Naczelnego Sądu Administracyjnego są nielegalne. 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

poinformowała, iż zostaną przygotowane dwie uchwały dotyczące zatwierdzenia Planu 

Odnowy Miejscowości Gąski i Kukowo. Aby można było złożyć wniosek dotyczący 

dofinansowania planowanych inwestycji wymagany jest nowy program planu odnowy tych 

miejscowości. 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 
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powiedział, że pojawił się Europejki Program Odbudowy, w ramach którego Krajowy 

Program Odbudowy dysponuje kwotą finansową. Dyrektor z Zarządu Dróg Wojewódzkich 

zaproponował wybudowanie sieci dróg rowerowych na terenie województwa, wzdłuż dróg 

wojewódzkich, powiatowych i gminnych. Dyrektor potrzebuje wsparcia gmin, aby wzmocnić 

tą ideę i pozyskać środki na budowę ścieżek pieszo-rowerowych. 

Członek Komisji – Alicja Stefanowska 

zapytała, kto przejmie DK65 po wybudowaniu obwodnicy w Gąskach. Obecna droga nie 

będzie remontowana, a co za tym idzie, nie zostaną wykonane chodniki i ścieżki, o co 

wcześniej wnioskowała. Wszystko jest argumentowane tym, iż będzie obwodnica. 

Mieszkańcy wsi zastanawiają się do kogo należy się zwracać w obecnej sytuacji z apelem o 

wybudowanie ścieżek i chodników. W związku z tym, iż jest wyłożony do wglądu i oczekuje 

się na uwagi raport odnośnie uwarunkowań środowiskowych zapytała, czy warto wnosić 

wniosek odnośnie ścieżek rowerowych w Gąskach. 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Przemysław Drozd 

odpowiedział, że w raporcie odnosić się należy tylko do raportu oddziaływania na 

środowisko. Zapisy dotyczące ścieżek, chodników nie są elementem budowy obwodnicy. 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

uważa, że uwagi radnej są zasadne. Na ten moment nie jest wiadome, kto przejmie drogę. 

Zasugerował przemyślenie wystosowania stanowiska w sprawie budowy ścieżek pieszo-

rowerowych wzdłuż DK65. Krajowy Plan Odbudowy dopuszcza możliwość złożenia wniosku o 

uzupełnienie tego odcinka na terenie Gminy Olecko i Gminy Kowale Oleckie. 

Członek Komisji – Alicja Stefanowska 

dodała, że wraz z radną Wiolettą Dorotą Żukowską uczyniły już starania i miały poparcie 

posła Pana Jerzego Małeckiego z Pisza i Europosła Pana Krzysztofa Jurgiela. Otrzymały 

poparcie i jednocześnie zapewnienie, iż w momencie wyremontowania drogi DK65 nastąpi 

doprojektowanie ścieżek rowerowych i chodników. W chwili obecnej jest już wiadomo, że 

DK65 na odcinku biegnącym przez Gąski nie będzie w ogóle remontowana. W związku z tym 

zapewnienia panów posłów stały się nieaktualne. Dodała, iż posiada odpowiedź od 

Europosła Jurgiela pismo popierające ich starania. 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 
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odpowiedział, że należy tą sprawę poruszyć i przypomnieć złożone obietnice przez ww. 

osoby. 

Innych pytań, ani uwag nie zgłaszano. 

Na tym punkt zakończono. 

Do punktu 3 – Sprawy wniesione. 

Spraw wniesionych nie było. 

Na tym punkt zakończono. 

Do punktu 4 – Wnioski Komisji. 

Członek Komisji – Wojciech Leonarczyk 

wystąpił w następujących sprawach: 

 zwrócił się z prośbą, aby wykonać ścieżki pieszo-rowerowe wzdłuż ul. Kościuszki i Alei 

Lipowych; 

 uważa, że mieszkańcy gminy nabyli już odporność stadną w związku z tym zwrócił się 

z prośbą, aby wykonać przesiewowe badania na przeciwciała anty-SARS-CoV-2 na 

grupie mieszkańców; 

 poprosił, aby zwrócić się z prośbą do zarządcy budynku o uregulowanie sprawy 

oświetlenia w pasażu przy budynku Plac Wolności 5A.  

Innych wniosków w tym punkcie nie zgłaszano. 

Na tym punkt i posiedzenie komisji zakończono. 

Przewodniczący Komisji 

Janina Anuszkiewicz 

Protokołowała 

Sylwia Barszczewska  


